



International Students Admission Brochure of Nanchang University





## 一、南昌大学简介

I.Introduction of Nanchang University

南昌大学是国家"双一流"建设高校、教育部与江西省部省合建高校、江西省一流大学整体建设高校。

Nanchang University is a comprehensive university listed among the "Double First-Class" Initiative of China, a university which is co-constructed by the Chinese Ministry of Education and Jiangxi Province, and the overall construction university of Jiangxi Province high-level universities construction project.

#### 学科专业 Disciplines

学校现有42个教学单位,13个学科门类、92个本科招生专业,27个博士学位授权一级学科,4个博士专业学位授权类别,18个博士后科研流动站;50个硕士学位授权一级学科,36个硕士专业学位授权类别。学校设有5所直属附属医院,共有16个国家临床重点专科。材料科学与工程学科入选国家"双一流"建设学科,6个学科入选省高峰优势学科。18个学科进入ESI全球排名前1%,其中农业科学(以食品科学为主)进入全球排名前0.228%;食品学科在"US News全球大学学科排名"中位居第8位。

The university currently has 42 teaching institutions and 92 undergraduate majors, covering 13 disciplinary categories. NCU is home to 18 postdoctoral scientific research stations and a total of 27 disciplines have been authorized by the state to grant doctoral degrees, 4 disciplines to grant professional doctoral degrees, 50 disciplines to grant master's degrees and 36 disciplines to grant master's professional degrees. NCU has 5 affiliated hospitals, and 16 national clinical key specialist disciplines. The subject of Materials and Engineering was selected as a national "Double-First-Class" construction subject. Six disciplines were selected as provincial first-class disciplines. 18 subjects rank among the top 1% of ESI in the world, with the subject of Food Science and Engineering ranking in the top 0.293‰. The food science discipline ranks 8th in the "US News-Best Global Universities Rankings".

# 留学南大Study at NCU

#### 地理位置 Location

南昌大学坐落于中国江西省的省会——南昌市。南昌地处中国华东地区,位于长江中下游南岸,是一座风景秀丽的历史文化名城。

南昌属于舒适的亚热带湿润气候,四季分明。春季温暖多雨,夏季炎热潮湿,秋季凉爽宜人,冬季温和少雪。年平均气温在18°C左右。南昌是中国重要的交通枢纽之一,出行十分便利:乘坐高铁,仅需约3.5小时即可抵达上海,约4.5小时到达北京。乘坐飞机,前往北京或上海仅需约2小时。

Nanchang University is located in Nanchang, the capital city of Jiangxi Province, China. Situated in the East China region, on the southern bank of the middle and lower reaches of the Yangtze River, Nanchang is a picturesque city renowned for its history and culture.

Nanchang enjoys a pleasant subtropical humid climate with four distinct seasons. Springs are warm and rainy, summers are hot and humid, autumns are cool and pleasant, and winters are mild with little snow. The average annual temperature is around 18°C.

As a major transportation hub in China, Nanchang offers excellent connectivity: It takes only about 3.5 hours to reach Shanghai and about 4.5 hours to reach Beijing by high-speed rail. By air, the journey to either Beijing or Shanghai takes approximately 2 hours.





## 来华留学特色成班项目

II.Recommendation for Special Programs

专业 Majors	类别 Programs	授课语言 Teaching Languages
软件工程 Software Engineering		
工商管理 Business Administration		
计算机科学与技术		
Computer Science and Technology		英语
人工智能 Artificial Intelligence		医nglish
英语(国际学生方向)		Liigiisii
English(International Students Track)		
材料科学与工程	本科	
Materials Science and Engineering	Undergraduate	
俄语语言文学(翻译方向)		俄语
Russian Language and Literature (Translation Track)		Russian
临床医学 Clinical Medicine		中文
汉语国际教育		中文 Chinese
Teaching Chinese to Speakers of Other Languages		Chinese
材料成型及控制工程		
Material Forming and Control Engineering		中英
土木水利工程	硕士	English & Chinese
Civil Engineering and Water Conservancy Project	Postgraduate	
更多专业请登录http://iec.ncu.edu.cn 查看		

Please visit http://iec.ncu.edu.cn for more programs.

## 申请方式

III. Application Method

登录南昌大学国际教育学院官网国际学生在线申请平台 http://lxnd.ncu.edu.cn,按要求如实填写信息并上传材料。

Applicants log on the international students' online application system http://lxnd.ncu.edu.cnto fill all the required information and submit documents.

### 四、申请资格

IV. Admission Requirements

类别 Programs	身份要求 Identity	学历要求 Degree Requirement	年龄 范围 Age	语言要求 <sup>1</sup> (中文授课) Language Requirement <sup>1</sup>
本科生 <sup>2</sup> Undergraduate <sup>2</sup> Programs	身心健康	高中毕业 A senior high school diploma	18-25	在进入专业学习前,须获得 HSK 4级证书 An effective HSK 4 certificate is required before the academic study
硕士研究生 Postgraduate Programs	的外国公 民 <sup>3</sup> Non- Chinese	获得学士学位 A bachelor's degree	18-35	HSK 5级证书
博士研究生 Doctoral Programs	citizens <sup>3</sup> in good health	获得硕士研究生学位 A master's degree	18-45	An effective HSK 5 certificate is required before the academic study
非学历教育 Non-degree Programs	neatti	无 No	18-60	无 No
交换生 Exchange Programs	符合校际协议要求 According to the agreement between universities			

- 1.申请英文授课项目的学历生,英语水平需达到雅思6.0(含)以上或托福82分(含)以上或通过我校英语测试。
- \*Programs taught in English: An English proficiency of IELTS 6.0, a TOEFL score of 82 or passing NCU's English test is required.
- 2.特别提醒:申请所有本科项目的学生须提供来华留学本科入学学业水平测试 (CSCA)成绩。我校可接受先提交考试报名截图,成绩可后续补交,最终补交截止日期为2026年6月30日。
- \*Notice: All applicants for undergraduate programs must provide their scores from the Chinese Scholastic Competence Assessment for Undergraduate Admission (CSCA). We accept a screenshot of the CSCA registration submitted in advance; the actual score may be uploaded later. The final deadline for score submission is June 30, 2026.



#### 测试科目如下 The test subjects are as follows:

授课语言 Teaching Languages	专业类型 Program Types	测试科目 Test Subjects
中文授课 Chinese-taught	理工医类 Science, Engineering & Medicine	理科中文、数学、物理 Science Chinese, Mathematics, Physics
Programs	文商类 Arts & Business	文科中文、数学 Arts Chinese, Mathematics
英文授课 English-taught Programs	理工医类 Science, Engineering & Medicine	数学、物理 Mathematics, Physics
	文商类 Arts & Business	数学 Mathematics

测试时间定于2025年12月、2026年1月、3月、4月及6月。有关具体测试安排,请密切关注CSCA官方网站https://csca.cn,进行查询并报名。

\*The test is scheduled to be held in December 2025 and January, March, April, and June 2026. For detailed arrangements, please monitor the CSCA official website (https://csca.cn) for information and registration.

3.根据有关规定,外国来华留学生申请者必须持有有效的外国护照或国籍证明4年(含)以上,且最近4年之内在国外实际居住2年以上的记录(1年中实际在国外居住满9个月可以按1年计算,以入境和出境签章为准)。

\*According to the regulations, those who apply to study in Nanchang University as international students, should meet the following additional requirements: applicants must hold valid passport or other relevant international recognized documents for at least 4 years; meanwhile, in the latest 4 years (by each April 30th of the year of University registration), applicants must have lived overseas for 2 years (Living overseas for 9 months can be converted to 1 year, which is subject to the exit-entry stamp on visa).

## 五、申请材料

#### V.Application Documents

- 1.\*护照(至少12个月内有效)
- \*Passport (valid for at least 12 months)
- 2.\*最高学历证明
- \*The highest degree diploma
- 3.\*成绩单
- \*Academic Transcripts
- 4.\*体检单(最近六个月内)
- \*Foreigner Physical Examination Form (within 6 months)
- 5.\*无犯罪记录证明(最近六个月内)
- \*No Criminal Record (within 6 months)
- 6.\*资金证明(最近六个月内)
- \*Financial Statement (within 6 months)
- 7\*来华留学本科入学学业水平测试(CSCA)成绩单(仅针对本科申请者)
- \*Transcript of China Scholastic Competency Assessment (for undergraduate applicants only).
- 8.\*硕士和博士学位申请者需提供2封推荐信、学习计划或研究方案,博士学位申请者还须提供导师接收函
- \*Master's and doctoral applicants should provide two recommendation letters and Study Plan or Research Proposal, doctoral applicants also need provide a supervisor's acceptance letter.
- 9.汉语水平考试证书(HSK)
- \*Valid HSK Certificate
- 10.照片(要求:用护照号命名的2英寸白底无框,至少320x240像素,jpg格式)
- \*10.Photo (Requirement: named in passport numbers, 2-inch color bareheaded photo on white background without border, at least 320x240 pixels, JPG format)
- 注:所有带\*号的文件必须是原材料的扫描件,非中文或英文的材料需提供中文或英文的翻译件。

Notice: The documents with \* must be scanned copies of the original materials. Non-Chinese or English materials shall be provided with Chinese or English translation.



# 六、奖学金 VI. Scholarships

奖学金种类 Scholarship	资助内容 Type	申请方法 Application Method	截止日期 Deadline	
中国政府奖学金 Chinese Government Scholarship	全额奖学金 (学费、住 宿费、来华 保险、生活 费) Full scholarship	登录网站 Log on www.csc.edu.cn/laihua 南昌大学代理号码: Nanchang University Agency Number: 10403	以国家留学基金管理 委员会公布时间为准 Subject to the notice by China Scholarship Council	
国际中文教师奖学金 International Chinese Language Teachers Scholarship	(Including Tuition fee, accommodat ion fee, insurance fee, and living expenses)	登录网站 Log on cis.chinese.cn	以中外语言合作交流 中心公布时间为准 Subject to the notice by Center for Language Education and Cooperation	
江西省政府 外国留学生奖学金 Jiangxi Provincial Government Scholarship for Foreign Students	部分奖学金 Partial	登录网站 Log on	与入学申请一致 Consistent with	
南昌大学来华 留学生校长奖学金 Nanchang University President's Scholarship for international students	Scholarship	http://lxnd.ncu.edu.cn	enrollment application	

# 七、相关费用

VII. Fees

## 1.学历项目学费 Tuition Fee of Degree Programs

类别/专业	收费标准(元/学年) yuan/academic year			
Category/Major	文科类 Arts	理科类 Sciences	医学类 Medicine	
本科学位 Bachelor's Degree	18,000	19,000	20,000	
硕士学位 Master's Degree	23,000	25,000	30,000	
博士学位 Doctor's Degree	26,000	27,500	30,000	
学历项目汉语补习阶段 Preparatory Chinese Course for Degree Programs		13,000		

# 2.非学历项目学费 Tuition Fee of Non-degree Program

项目	费用(元/学年)
Program	yuan/academic year
汉语进修课程	6,000 元/学期(yuan/semester)
Chinese Language Training Class	10,000 元/年(yuan/academic year)

## 3.住宿费 Accommodation Fee

房间类型	费用
Room Types	Fees
学生双人间(前湖北区)	7, 500元/人/学年
Double room (north Qianhu campus)	7,500/person/academic year
学生三人间 (前湖北区)	5, 000元/人/学年
Triple room (north Qianhu campus)	5,000/person/academic year
学生四人套间(前湖北区)	3, 750元/人/学年
Four-person suite (north Qianhu campus)	3,750/person/academic year
学生普通双人间(前湖南区)	4, 600元/人/学年
Ordinary double room (south Qianhu campus)	4,600/person/academic year
学生普通三人间(前湖南区)	3, 000元/人/学年
Triple room (south Qianhu campus)	3,000/person/academic year

## 八、联系方式

#### VIII.Contact Information



南昌大学国际教育学院留学生招生办公室

地址:中华人民共和国江西省南昌市红谷滩区学府大道999号

南昌大学前湖校区国际教育学院

电话:86-791-83968702 邮政编码:330031

邮箱:study@ncu.edu.cn | 网址:iec.ncu.edu.cn

International Students Admission Office,

International Education College of Nanchang University

Address: International Education College, Nanchang University, 999 Xuefu

Avenue, Honggutan District, Nanchang, Jiangxi, P. R. China

Tel: 86-791-83968702

Postcode: 330031

E-mail for Admission: study@ncu.edu.cn

Website: iec.ncu.edu.cn

#### 九、媒体矩阵

IX. Media Matrix

微信公众号、微信视频号

WeChat Official Account, WeChat Channel







南昌大学国际教育学院



留学南大Study at NCU







